



အလိုအလျှောက်ပင်ပန်းမှု၊ အချားဝေသာ ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ရော့ကီဝိုသယုဆေးကြမ်းမည့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ အေးရီးဘုရားသည့် လက္ခဏာများနှင့် ပစ္စည်းများအားလုံးကို တူးဖော်ပိုင်ဆိုင်သော ငယ်သား လက္ခဏာအိတ္ထိနှင့် ထည့်ထားရန် လိုအပ်ပါသည်။ တူးဖော်ပိုင်ဆိုင်မှုအိတ္ထိနှင့် အရမ်းပါဝင်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာ ခြေထောက်သည့် လက္ခဏာကို ယူဆောင့်ချခင်း မပီရပါ။ အလိုအလျှောက် သယုဆေးကြမ်းမည့် ခရီးဆေးအိတ္ထိကိန်းအကြံပြုပညာရေးအိတ္ထိက လက္ခဏာကို ရရှိမည့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ထိုလက္ခဏာကို ဝေသေသိသိ သိမှားဆည်းထားရမည့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ခရီးသြားအိတ္ထိကိန်းပုံစံကို ပါက ထိုလက္ခဏာမှာ သက္ကတသေခံလက္ခဏာ ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင်လက္ခဏာများဖြင့် နောက်ပိုင်း ဂုဏ်ရှိ ပြုပညာ ရှာဖွေချခင်းလည်း ဂုဏ်ရှိပါသည်။

စုစုပေါင်းပစ္စည်းများ၊ သည့် ဝတ္ထုများထံမှ ခရီးသြားလက္ခဏာ၊ ဝေယျာဉ်ကုတုံးနှင့် ခရီးသြားအိတ္ထိကိန်း အကြံပြု လက္ခဏာ ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် ဝေယျာဉ်ရိုးဖြင့် ဆက်ကြားရမည့် ပါက ဆက်ကုတုံးပုဒ်လုံးစီသြားရမည့် ခရီးအကြံပြု ဝေယျာဉ်ကုတုံး ထပ်မံရရှိမည့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ဝေယျာဉ်ကုတုံး ဝေယျာဉ်ကုတုံး ဂိတံပါတု ဝေယျာဉ်ပေနှင့် ထိုရမည့် ခုံပါတုံးကို ရိုက်ခတ်ပစ္စည်းပါသည်။ ဝေယျာဉ်ကုတုံးအိတ္ထိကုတုံးဖြင့် ဝေယျာဉ်ကုတုံး ဓာတ်ကြွတမုန်းကို အဖက်မှားဖြာ ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ဂုဏ်ရှိပါသည်။

### ဝေယျာဉ်ဖြင့် သြားလာချခင်း

ဝေယျာဉ်ဖြင့် တထပ် တထပ် သြားလာရာဖြင့် ဓါတုလေ့ကား၊ စုစုပေါင်း သို့မဟုတ် လေ့ကားများကို ဝေယျာဉ်ဖြင့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ စုစုပေါင်းမှာ ဝေယျာဉ် အစဉ်ပတ်ပေး လွှားပေး အဓိက သတိထားရမည့်အခါက ဂါဝန္တအစမ်းနှင့် ပုတီးလုံးများနှင့် ဝေယျာဉ်ပုဒ်ပုံစံသို့ သြား ခြေထောက်သည့် အရာများ စုစုပေါင်း အဆင့် တခုနှင့် တခုကား မညီညွတ်စေရန် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ လက္ခဏာလွှားများကို စုစုပေါင်းဖြင့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ မျှော်ရပါ။ လက္ခဏာလွှားဖြင့် သြားလာရသူ နာမက်နင်းသူများလည်း ဝေယျာဉ်ပေနှင့် သြားရော့ကီဝိုသည့် ထိုသို့ သြား အေချခအေဖြင့် ထိုသူအား ကူညီသူပါရိပါမည်။

### ပါတုပုံစုစုပေါင်းချခင်း

ဝေယျာဉ်ဆင့်မှာ ပါတုပုံစုစုပေါင်းသည့် ဝေယျာဉ် သြားရော့ကီဝိုသည့် ဂုဏ်ရှိပါသည်။ ပါတုပုံစုစုပေါင်းသည့် ဝေယျာဉ်ဖြင့် ခရီးသြားလာခြင်းလက္ခဏာ ဝေယျာဉ်ကုတုံးကို ဂုဏ်ရှိပါသည်။ စုစုပေါင်းမှာ ခရီးသြားလက္ခဏာနှင့် အချားဝေသာလက္ခဏာကို ကိုဌာယုစုစုပေါင်း တံဆိပ်ထုတ်ပေးလေ့ရှိပါသည်။ ပါတုပုံစုစုပေါင်းရာဖြင့် တေယာကွင်းစီ သည့်စုစုပေါင်းလေ့ရှိပါသည်။ မိသားစုဝင်းအေချခင်း ဂေလးများနှင့်အတူ ပူးတြိရုံ စုစုပေါင်းချခင်းလည်း ခံယူပိုင်ပါသည်။



စီးနင်းရမည့် ဝေလယာဉ်တိုက်သို့ ရောက်ရှိလာပါက ဝေလယာဉ်ပေငုံသို့ တကုန်ရာကုန်ကြကုန် ခရီးသြားမ်းသည့် တနင်းစီဟန်ကရပါသည်။ ဝေလယာဉ်ပေငုံမှ ဝန္တမိုးအား တနင်းစီပီး ဝေလယာဉ်ပေငုံသို့ တကုန်ည့် ခရီးသြားမ်းက တေယာကွဲင်းစီ ခရီးသြားလကွဲင်းခွင့် ဝေလယာဉ်ကွဲင်းကို ဂျပသရပါသည်။ ထိုနေ့ကြောင့် လိုငံခေင်းကဲ့သို့ ရှည့်လားသည့် ဝေလယာဉ်ရို့ စဟက၊ နေလွှာကွဲ မိမိ ရရို့ထားသည့် ခုံနံပါတ္တိ ရောက်ရှိဝေအာင့် သြားဝေရာကွဲပီး ဝေရာယူရေလရို့ပါသည်။ မိမိထိုငုံမည့် ခုံနံပါတ္တိ ဝေလယာဉ်ကွဲကြောင့် ပါရို့ပါသည်။ မိမိခွင့် တပါတည့် ယူဝေဆာဏ္ဍသည့် လကြွအိတ်းကို မိမိထိုငုံမည့် အထကြောင့် ပစာည့်ထားရို့ရမည့် အံ့ဩထဲသို့ ထားဝိုငုံပါသည်။

ခရီးသြားလာသည့်အခါလကြောင့် ကူညီရန်ကြကုန် ဝေလယာဉ် ဝန္တမိုးမ်းဖြာ ရို့ပါသည်။ ခရီးသြားလာသည့်အခါနှင့် စားရန် ဝေသာကွဲင်းကို စီစဉ်ဝေငွေပပါသည်။ ဝေလယာဉ်ခွင့်ရို့အိတ်းမ်းအား ဝေလယာဉ်ကွဲခွင့် ဝေလယာဉ်ခွင့်ခွင့်ကြောင့် အသုံးမူပီရဘဲ မိမိထိုငုံကြောင့် လုံချခေရေးခါးပါတ်း ပကာ ထိုငုံခေရမည့် ဂျပစပါသည်။ ဝေလယာဉ်ပေငုံကြောင့် ဝေဆးလိပဝေသာကြောင့်မရို့သလို၊ ခရီးဝေဆာခွင့်မ်းကို သတုတ္ထားသည့်အခါလကြောင့် ပိတ်ငုံချခင်း ဂျပီလုဟူးရပါသည်။

ဝေလယာဉ်သနင်းခါနီး နာရီးမ်းဖြာ ဟကာဂျပင်းဝိုငုံပါသည်။ တခါတရံကြောင့် ဟကာခိုငုံတခါကြောင့် ဝေလယာဉ်ဟူးချခင်း ဝေလယာဉ်ပေငုံဟူးလဲချခင်း ဂျပီလုဟူးဝိုငုံပါသည်။ ဟကာခေရဟူးသည့်ဝိုငုံကြောင့် ဖလှေးဝိုငုံသို့ ဆက္ကကြွကြွမည့် ဝေလယာဉ်ကိုလည့် ဝေလယာဉ်ဟူးလဲခင်း ဂျပီလုဟူး ခါနီးရို့ဝိုငုံပါသည်။ ဝေလယာဉ်ဟူးသည့်ခေရာကြောင့် ခရီးသြားလကွဲင်းခွင့် ဆက္ကကြီးနင်းရမည့် ဝေလယာဉ်ကွဲင်းကိုလည့် ထပ်ပူပသစစခေဆးချခင်း ခံဟကရပါမည့်။ ထိုအပူပည့်ပဲ လိုအပါက လုံချခေရေးစစခေဆးချခင်းလည့် ထပ်ပူပလုပူချခင်း ခံရို့ဝိုငုံပါသည်။ ခရီးသြားလာသည့်အိတ်းမ္မာ အလိုအလွှာကွဲ ဝေလယာဉ်မှ တခုသို့ ဝေလယာဉ်ဟူးလဲချခင်း ဂျပီလုဟူးမည့် ဂျပစပါသည်။

### ဖလှေးဝိုငုံသို့ ရောက်ရှိဝေချခင်း

ဖလှေးဝိုငုံ၊ ဟဲလွင်းကီးပူမီသို့ ဝေလယာဉ်ကွဲရာကျပါသည်။ ပထမဆုံးအေရူဖင့် ခရီးသြားလကွဲင်းကို ပါတပို့၊ စစခေဆးသည့် ဝေရာကြောင့် ဂျပသစစခေဆးချခင်း ခံရပါသည်။ ခရီးသြားလကွဲင်းကို တာဝန်ဝေသူ ဝန္တမိုးထံသို့ ပေးအပူကရပါသည်။ ပါတပို့၊ စစခေဆးခေရေကို တေယာကွဲင်းစီ ဂျပီလုပလေရို့ပါသည်။ မိသားစုမှ ကေလးငယ်မ်း မိသားခွင့်အတူ စစခေဆးချခင်းခံဟကရပါသည်။

ဖလှေးဝိုငုံသို့ ရောက်ရှိဝေပါက သို့မဟုတ် ရောက်ရှိစပီး မဟကာမီကာလအကြောင်းကြောင့် ဖလှေးဝိုငုံ၏ တာဝန်ဝေသူဝန္တမိုးမ်းမှ ပုဂါလီခေရေအခါကွဲလကွဲမ်း၊ ဓါတုံရိဝိက္ကူးချခင်းခွင့် လကွဲေမြရမ်းကို ယူဝေဆာင့်ချခင်း ဂျပီလုပူကပါသည်။ ထိုနေ့ကြောင့် အေချခေချဟူးခေရေနေထိုလှသူမ်းအား ဖလှေးဝိုငုံသို့ ရောက်ရှိစပီ ဂျပစစဟကာခင်း မွတုံတက္ကရင်းသြင်းဟကပါသည်။

ပါတပို့၊ စစခေဆးစပီးသည့်ခေရာကြောင့် ပစာည့်မ်းခေရေခါယူနွကြကုန် ဝေစာင့်ဆုခင်းသည့် ခနမ်းမဟကီးထဲသို့ ဝေလယာဉ်ဟူးခေရေဟကရပါသည်။ ထိုအခါနှင့် ကြွကြွရန်စစခေဆးခါနီး ပေးအဟူးသည့်

လက္ခတ္တပုဒ်၊ ခရီးသြားအိတ်တံဆိပ် ကတ္တားသည့် လက္ခတ္တကို တုတ်ကြွပ်ငွေစုံဆေး ဝေရီးဒ်ယူပီး ယူရေလုရိပ်ပါသည်။ ခရီးသြားအိတ်တံဆိပ်သည် လည့်တုတ်နေသာ လိုင်းဝေဟနကားမားတေလွှာက တန်းစီကာ ဝေရာကိုလွှာလာဟန်ပါသည်။ စီးနင်းလာသည့် ဝေလယာဉ်ဝှံဝှံ၊ သတ္တဝါဝှံဝှံ၊ ခရီးသြားအိတ်တံဆိပ် မညီညွတ်လိုင်းဝေဟနကားမားကြောင့် ဝေရီးဒ်ယူပီးဝှံဝှံဝေဟနကားမားကိုလည့် တီပီပြေဖွဲ့ချုပ်ငြိမ်း ဟန်ကည့်ရိုးပိုင်းပါသည်။ အေးရီးဟန်ကီးသည့် ခရီးသြားအိတ်တံဆိပ် ဝေရာကိုလွှာချခင်း ရိပ်မရိပ်ကို စုံဆေးရန်ပျစွာပါသည်။ ထိုခင်းမထဲကြောင့် လက္ခတ္တလွှာမားထားရိပ်ပေးထားပီး ခရီးသြားအိတ်တံဆိပ်ကို တင့်ဆော့ကာ သယံဆောင်းပိုင်းပါသည်။ ထိုနေရာကြောင့် အပူပိုင်းကြောင့် တံခါးပေါက်အထိ အစိမ်းဝေရာငါးပုဒ်၊ ညးနုပုထားပါသည်။ ထိုသို့၊ ကြွားပိုင်းသည့် အမွတ္တသားမှာ မိမိအေးပုဒ် လုံချခိတ်ဝေရာကိုလွှာပီပီပျစုံဝေဟနကားမားပု ပျစွာပါသည်။ ထိုနေရာကြောင့် နိုင်တကာခရီးသြားလာရေး သတ္တဝါသည့် အမွတ္တသားမှ လှန်ပေးမာကာ ဖွဲ့ပိုင်းငြိမ်း ဆက္ကကွရီးကြွမည့် သေကတုပု ပျစွာပါသည်။